
 

 

Identificació de la sessió 

Acta núm. 1/2014 
Caràcter: Ordinària 
Data: 17 de març de 2013 
Horari: 19’30 a 20’55 hores. 
Lloc: Edifici Gerència d’Urbanisme, 3a planta. 
 
 
Assistents 

Joan Pau Reus Frontera (president) 
Miquel Ferrer (Associació Can Amunt-Ciutat Antiga) 
Pedrona Serra (Associó Porta Santa Margalida 
Margarita Ques  i Jeroni Morell (Associació San Nicolau) 
Amalia Santos ( Sa Calatrava-Monti-Sion, Santa Clara) 
Lourdes Lorenzo de la Cruz (auxiliar administrativa Districte Centre) 
Francisca Marcús Alemany (secretaria). 
 
 
Ordre del dia: 

1. Aprovació actes anteriors. 
2. Configuració del calendari dels Consells Territorials per a l’any 2014. 
3. Informe presidència. 
Precs i preguntes. 
 
Desenvolupament de la sessió: 

 

1. Aprovació de les actes anteriors. 

S’aproven  les actes  anteriors. 
 
2. Configuració del calendari dels Consells Territorials per a l’any 2014. 

El calendari de sessions del Consell Territorial del Districte Centre que es proposa per 
l’any 2014, d’acord amb la periodicitat establerta, és el següent: 
 

CALENDARI SESSIONS 2013 

 

MARÇ Dilluns,  17 

JUNY Dilluns,  16 

SETEMBRE Dilluns,  15 

DESEMBRE Dilluns,  15 

 

 

Periodicitat: Trimestral, el tercer dilluns dels mesos de març, juny, setembre 

i desembre. 

 Hora:   18,30 h en primera convocatòria i 19’00 en segona. 



 

Lloc:  Oficina municipal del Districte Centre.  

 

S’aprova per unanimitat. 

 

2. Informe Presidència. 

 
El Sr. Reus, dóna la benvinguda a tots el presents i cedeix la paraula a cada 
representants de les associacions que són presents, per expressar les seves queixes. 
 
En primer lloc parla el Sr. Ferrer en un punt on es tracten les places del seu entorn: 
- Referent a la Plaça d’en Coll, comenta que hi ha un límit d’ocupació i que aquest no 
es compleix perquè no hi ha control. 
- Plaça Pes de Sa Palla, passa el mateix, hi ha les línies pintades, però l’ocupació és més 
que la que es pot ocupar. 
- Plaça Pes de Sa Farina, a aquesta plaça hi ha un tros tancat, pel qual hi ha demandes, 
quan tot això en el fons és un problema, per saber qui l’ocupa. Estam en contra de 
l’estudi d’impacte ambiental. 
- Plaça Mercadal: hi ha hagut a aquesta plaça un canvi de pilons, amb la qual cosa, ara 
hi ha cotxes, ara no n’hi ha, hi ha un canvi d’entrada a la plaça, ens demanam que és el 
passa. 
Agraden les places sense cotxes. 
- Hi ha hagut un canvi de nom  de la plaça Nova de Flassaders, que ha passat a ser 
Plaça de Raimundo Clar, Notari. Per evitar problemes agradaria que es consultin als 
veïns i afectats, per una bona convivència i  un bon govern. Les hi agradaria tenir l’acta 
de Toponímia on s’acordava aquest canvi. 
- Hi ha molts de cans, persones i cavalls, que orinen i sobre tot cans, a la Plaça 
Quadrado on hi ha nins que juguen. Sembla una qüestió de neteja pública, però no 
basta s’hauria de trobar una alternativa o certs avisos.  També ens trobam amb el 
problema de les galeres, es veritat que s’han provat moltes coses, però els cavalls 
sempre van allà mateix. 
Demana si és possible mantenir un reunió, associació de veïns, EMAYA i Ajuntament, 
per trobar qualque cosa, que els cavalls no s’aturin. 
- Hi ha moltes persones que orinen al carrer Can Salat on hi ha grans cossiols. La 
proposta seria que es retiressin aquest. 
El Sr. Reus, comenta que aquests cossiols es podrien dur a la Plaça de l’Artesania, 
posar-los a un costat perquè no entrin els cotxes.  
El representant de l’Associació es mostra conforme. 
- En el carrer Bosch, es troben edificis en mal estat, on hi ha 2 plantes apuntalades, 
- Per finalitzar la seva intervenció, comenta que les agradaria visitar el local que les han 
cedir i com està, el que abans era la seu del Districte Centre. 
 
A continuació té la paraula el Sr. Morell: 
- En primer lloc, comenta que a la Plaça de Mercat hi ha un “socavón” (esvoranc) i com 
a mesura de seguretat hi ha una valla tombada damunt. El paviment d’aquesta plaça 
es troba en molt estat, falten pedres, i a altres llocs, han col·locat pedres noves. 



 

- Referent a les marques per ocupació de via pública i renous, comenta que el bar 
“Charlie” va tancar i això ha permès que hi hagi més pau i tranquil·litat. Hi havia 
posades unes jardineres, però pensen que això no és legal i es troben davant Sa 
Nostra. 
El Forn d’es Teatre té les marques d’ocupació, però s’excedeix, al Bar Centra no  hi ha 
marques vials, amb la qual cosa, segurament no compleix la normativa. 
- Es comenta que després del carrer de Can Danus, hi ha unes escaletes, on fa una 
mala olor, de persones que van a orinar. 
També comenta que hi ha una quantitat de lletreros, que són horrorosos  i no s’ha fet 
absolutament res. 
Demanen que es soterrin els fems i també que s’ha traslladar l’aparcament de bicis, 
per motos. Pensen que hi hauria d’haver un equilibri, motos/cotxes. 
 
La Sra. Pedrona, comenta: 
A la Plaça dels Patins, han tancat la Caixa, per la qual cosa, les persones van a dormir a 
la plaça i ho deixen tot brut i mala olor. 
El Sr. Reus, li contesta que no es pot fer res. 
Continua la Sra. Pedrona, comentant que els veïns tenen por, perquè són més d’una 
persona. 
El Sr. Reus li contesta que parlarà amb els serveis socials de l’Ajuntament i la policia 
per activar el protocol. 
A la Plaça España en el bar “Contaki” hi ha les marques vials d’ocupació, però els veïns 
pensen que no són les que toquen. 
També cada vegada que s’espenya una rajola  hi posen ciment, que fa molt mal efecte. 
El Sr. Reus, comenta que són un parell de milions d’euros per arreglar el trespol 
d’aquesta plaça però no les tenen. No es vol posar pizarro per  s’espenya molt aviat i a 
més a més, llenega. 
I per últim torna a parlar de la Plaça dels Patins que els trespol no s’ha canviat i els 
banys tenen molta humitat, així com al carrer Aina Moll, hi ha molts de contenidors 
espenyats. 
 
Parla la Sra. Santos: 
Diu que si es fan les marques d’ocupació de vial, al seu barri no es fa perquè La 
Calatrava té unes condicions, on hi ha poc espai que es pugui ocupar. 
Continua comentant que al carrer Pont i Vic, on ara hi ha un bar, abans hi havia un 
comerç amb llicència i ara funciona com a bar. 
Es veuen pintades, dia si i dia també, EMAYA ho va fer net i al dia següent es tornava 
trobar pintat al carrer Pont i Vic, davant el número 3. 
Referent al Baluard del Príncep, es troben pintades, xeringues, al·lots que boten, que 
van amb monopatin, pensen que seria necessari una mica de vigilància i neteja, sobre 
tot al voltant dels arbres a la part més nova. 
Es troba l’Hotel Calatrava, on té un tros tancat d’ocupació i la policia a penes es veu. 
 
A partir d’aquest moment el Sr. Reus, va contestant a totes les peticions i queixes que 
s’han realitat per part del representants de les associacions. 



 

- Referent a la policia de barri, comenta que n’hi ha, però al tenir més territori  es 
veuen menys, es farà una relació dels policies i es passarà a les associacions. 
- En relació a la Plaça Raimundo Clar, Notari, la comissió de Toponímia es va donar en 
compliment d’un acord plenari de 2010, on es cercava una plaça o un carrer dins el 
Districte Centre. Hi havia dues places que tenien un nom provisional, i eren la Plaça 
Nova de Flassaders i la Plaça Nova de Ferreria. El Defensor del Ciutadà, va fer la petició 
de que fos la Plaça Nova de Flassaders a la Comissió de Toponímia. 
Quan passi el mateix amb la Plaça Nova Ferreria, es consultarà als veïns. 
A les altres places, diu que és una zona castigada de renou i ocupació a la Plaça Coll, es 
demanava que a aquesta plaça es pogués veure la font. La patrulla verda ha acudit i 
està informada d’aquest tema. 
Referent a la Plaça Es Pes de Sa Palla es mirarà i a la Plaça Pes de Sa Farina, s’ha tancat 
una zona i hi ha una sol·licitud d’ocupació per part de Molta Barra, demana un excés i 
haurà de tenir el vist i plau de l’Hotel. És una zona acústicament contaminada on es 
tanca els dimarts i dimecres a les 23 hores. Seria bo incentivar els negocis de dia on 
s’hauria de fer una reunió per unificar l’horari dels locals a partir de l’horabaixa. 
A la Plaça Mercadal, el Bar Rafi i l’Hotel Palma Suite, han sol·licitat ocupació de la via 
pública, on volen donar vida. Mentre es va fer les obres de l’aparcament de la Porta 
Sant Antoni, es va donar un ocupació de cotxes. L’Hotel té dret a fer ús i decidirà si ho 
fa o no. Es poden llevar els cotxes? La solució seria posar mobiliari urbà. 
El Sr. Morell comenta que el bar Charli no ho pinta, no està ben pintat amb la qual cosa 
no té projecció. Es superen els límits 
 
Abandona la sessió  la Sra. Pedrona. 
 
Continua el Sr. Reus contestant les peticions que  han realitzat els veïns. 
Parla dels excrements dels cans i diu que s’ha fet una petició de “pipi cans” a la plaça 
Quadrado i referent a les galeres, s’ha mantingut reunions amb EMAYA i Mobilitat 
perquè no s’aturin al igual que amb Disciplina Urbanística on es troba un edifici en 
molt mal estat. 
Referent al local de Blanquers, tots els districtes tenen un casal de barri manco el 
centre, i al ser municipal es cedirà a les associacions de veïns i s’informarà per part de 
Participació Ciutadana. 
A la plaça Mercadal, es mantindran les mateixes pedres. Els bars, Xec Point i Charli , 
fan una ocupació de la via pública amb jardineres i no hi ha una autorització per part 
de Sa Nostra 
 
Abandona la sessió la Sra. Santos. 
 
Es parla de la policia de barri, que s’ha de dirigir a ells, quan hi hagi algun problema. 
 
Abandona la sessió el Sr. Ferrer. 
 



 

Referent als aparcaments de cotxes i motos, el que es podria fer seria mantenir un 
equilibri entre ells, es a dir, que les motos aparquessin de les 8 a les 15 hores, i 
l’horabaixa, poguessin aparcar motos i cotxes. 
 
El Sr. Reus en referència a les persones que pels motius que siguin han tengut que 
abandonar la sessió, comenta que ha pres nota de les seves peticions i que procurarà 
fer les gestions necessàries, per complir-les. 
 
PRECS I PREGUNTES.-  No n’hi va haver 
 
I sense més assumpte a tractar, s’aixeca la sessió, de la qual com a secretaria estenc 
aquesta acta. 


